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ABSTRAK 

 

Hafiza Ulfa, Pemahaman Remaja Puteri Tentang Konsep Menutup Aurat 

(Studi Kasus di SMA Mandalahayu Bekasi), Skripsi Jurusan Ilmu Agama Islam, 

Fakultas Ilmu Sosial, Universitas Negeri Jakarta, 2010 

Penelitian ini dilakukan untuk mengetahui Pemahaman Remaja Puteri 

Tentang Konsep Menutup Aurat dengan mengukur bagaimanakah para remaja 

puteri memahami arti menutup aurat yang terjadi di kehidupan sehari-hari.  

Tujuan penelitian ini adalah untuk mengetahui bagaimanakah para remaja 

puteri kuhususnya para siswi di SMA Mandalahayu Bekasi ini mengetahui dan 

memahami konsep menutup aurat. Dengan ringkas, ini berarti bahwa menutup 

aurat harus menjadi kewajiban setiap muslimah yang merupakan perintah Allah 

atau perintah ajaran agama Islam. Dengan menggunakan metode kualitatif 

deskriptif analitis melalui pengumpulan data studi pustaka, observasi, dan angket. 

Kemudian sampel yang diambil dalam penelitian ini adalah siswi SMA 

Mandalahayu Bekasi, karena menurut hemat penulis sekolah tersebut merupakan 

salah satu sekolah menengah atas swasta favorit yang banyak siswa-siswi yang 

ingin bersekolah disana. 

Hasil penelitian ini menunjukan bahwa Pemahaman Remaja Puteri 

Tentang Konsep Menutup Aurat pada hakekatnya para siswi sekolah tersebut 

mengetahui informasi tentang menutup aurat dari berbagai media cetak dan media 

elektronik, bahkan dari keluarga. Kemudian mereka menyeleksi dan 

mengorganisasikan tentang rasional atau irrasionalnya yentang menutup aurat 

memerlukan hidayah. Lalu memikirkan tentang penting dan tidaknya menutup 

aurat untuk menjaga kehormatan diri seorang perempuan. Kemudian mereka 

merasa yakin atau tidaknya menutup aurat dapat membuat nyaman. Namun  

mereka masih ragu atau belum siap  melaksanakannya untuk menutup aurat pada 

dirinya sendiri dalam kehidupan sehari-hari. 
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ABSTRACT 

 

 Hafiza Ulfa, The Understanding Adolescent about Closes Aurat’s concept 

(Case Study in High School Mandalahayu Bekasi), Thesis Department of Islamic 

Studies, Faculty of Social Sciences, State University of Jakarta, 2010. This 

research was conducted to determine the Understanding Adolescent  About 

Concept Closes Aurat by measuring the extent of their adolescent daughter to 

understand the meaning of closing the aurat is happening in everyday life.  

The purpose of this study was to determine how big or how far the young 

daughter of the girls in high school especially Mandalahayu this Bekasi know and 

understand the concept of closing the aurat. In summary, this means that closing 

the genitalia should be the duty of every Muslim which is God's commandment or 

commandments of Islamic religious teachings. By using a qualitative descriptive  

by collecting literature data, observation, and questionnaires. Then the samples 

taken in this study were high school students Mandalahayu Bekasi, because 

according to writer-efficient school is one private high school favorite of many 

students who want to go to school there.  

The results of this study showed that The Understanding Adolescent About Closes 

aurat’s concept essentially the girls school was aware of information about that 

from various print and electronic media, even from family. Then they’re selecting 

and organizing of it’s rationality and the irrationality that it’s need a name call 

‘hidayah’ to cover their aurat. Then they were thought what’s the important of 

covering the aurat or not to keep their honor as a girl. Then they’re feels confident 

or not if cover their aurat would makes then comfortable. But they do not really 

understand about that concept, especially those still in doubt or not yet ready to 

implement it to cover the genitals of herself in daily life. 

 

 

 

 



Abstract 

 

 Hafiza Ulfa, Comprehension for feminine adolescent about concept 

covering parts of the body which may not be visible  or called aurat.  (Study of 

case in SMU Mandalahayu, Bekasi) The Thesis in Islamic Theology majoring, 

social science faculty, State University of Jakarta, 2010. 

 This research was done to know about the comprehension of feminine 

adolescent with covering aurat by measuring how they understand the meaning of 

aurat fully in the daily activities. 

 The purpose of the research was to know how the feminine adolescent 

especially girls in SMU Mandalahayu Bekasi have more information and 

comprehend the concept of covering aurat. In other words, it meant that covering 

parts of the body which may not be visible for mature girls has to be an obligation 

for female Muslims. It is as Allah’s commandment or Islamic commandment. The 

research was used descriptive analysis, qualitative method by collecting data of 

documents, observation an questionnaire. The objects that were taken in this 

research were female students of SMU Mandalahayu, Bekasi. According to the 

writer, this school is one of the favorite private schools which is more preferred 

than the others.  

 The result of the research showed that comprehension of feminine 

adolescent about concet of covering aurat, it had been known by them from mass 

media such as newspaper, magazines, television or even family. Then they 

selected and organized irrationally or the reverse about covering aurat that needed 

Allah’s guidance. Next they thought about the important or the opposite to cover 

aurat for keeping prestige of women. After that they felt sure or not by covering 

aurat could be able to be comfortable. However they were still doubt or not ready 

yet to cover aurat for themselves  in the daily life. 
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TAKHLISHY 

 

حفيظة جبهة تحرير اسوم المتحدة ، مستوى الفهم إزاء إقفال مشروع ملكة جمال أورات في سن 

 المدرسة( ، أطروحة إدارة الدراسات الإسلامية Mandalahayuالمراهقة )دراسة حالة في بيكاسي السامية 

 ، كلية العلوم الاجتماعية ، جامعة ولاية جاكارتا ، 2010 

وقد أجريت هذه الدراسة لتحديد مستوى فهم المراهقين بوتري حول مفهوم يغلق أورات من خلال قياس مدى 

 ابنتهما المراهقة لفهم معنى إغلاق أورات يحدث في الحياة اليومية. 

الغرض من هذا البحث هو أن نعرف كيف كانت كبيرة أو مدى ابنة صغيرة ، وخاصة الفتيات في المدارس 

 بيكاسي معرفة وفهم مفهوم إغلاق أورات. وباختصار ، هذا يعني أن إغلاق Mandalahayuالثانوية هذا 

الأعضاء التناسلية يجب أن يكون من واجب كل مسلم وهو صية الله صايا أو تعاليم الدين الإسلامي. 

باستخدام نوعية المنهج الوصفي التحليلي من خلال جمع البيانات الأدب ، والمراقبة ، والاستبيانات. ثم كانت 

 بيكاسي ، لأنه وفقا Mandalahayuالعينات التي أخذت في هذه الدراسة من طلاب المدارس الثانوية 

للكفاءة في المدرسة الكاتب هو واحد خاصة في المدرسة الثانوية المفضلة من العديد من الطلاب الذين 

 يرغبون في الذهاب الى المدرسة هناك. 

وأظهرت نتائج هذه الدراسة أن هذا المستوى من الفهم للمراهقين بوتري حول مفهوم يغلق أورات أساسا 

مدرسة للبنات وكان على بينة من المعلومات حول اغلاق الأعضاء التناسلية للطباعة مختلف وسائل الإعلام 

الإلكترونية ، وحتى من الأسرة. لكنهم لا يفهمون حقا مفهوم إغلاق الأعضاء التناسلية ، ولا سيما أولئك 

 الذين ما زالوا في شك أو ليست مستعدة بعد لتنفيذه لتغطية الأعضاء التناسلية لنفسه في الحياة اليومية. 
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 تجريد البعث

 

بكاسى (  مندلا هايو العالية مفهم سترالعورات )دراسة حالةفى المدرسة حول حفيظة الفة فهم الشابات

            تماعية فى جامعة جاكرتا الحكوميةرسالة تخصص الدراسات الدينية الاسلامية شعبة العلوم الاج

                                         

سترا تهدف هذه الدراسة الى معرفة فهم الشابا ت حول  مفهوم ستر العورات قيا سا على فهمهن بمعا نى 

                                                                                        العورا ت فى الحياة اليومية 

هوم ستر العورات باختصار خصوصا للشابات فى د ف هذه الدراسة الى معرفة فهم الشابا ت حول  مفته

الذى امر الله به  بكاسى بمعنى يجب لكل مسلمات ا ن يسترن عوراتهن مندلا هايوالمدرسة الثا نوية    

وهوامر الدينى. هذه الدراسة نستجدم نوعية المنهع الوصفى التحليلى من حلال جمع البيانات الادب 

 بكاسى. مندلا هايو العالية فى المدرسة الاستبيانات اخذت من الطالبات والمراقبة والاستبيانات. ثم كانت

بكاسى. المفضلة من العديد من الطلاب الذين  العالية لان هذه المدرسة من افضل المدرسات فى الدرجة

                                                                                           يرغبون فى الذهاب اليها.

ئج هذه الدراسة ان الطالبات فى هذه المدرسة قد عرفن عن فهم ستر العورات للشابات من اظهرت نتا و 

فيكفرن عن  هن يحددن وينظمن عقلانيا توجيها وسائل الاعلام الا لكترونية وحتى من الاسرة وبعد ذلك

ت مريحا ولكفن لايزلن غيرمتاكدات اوعير اهتمامه لحفظ فروجهن. ثم بعد ذلك, يوقن ان فى ستر العورا

                                                                            مستعدات لتنفيذه فى حياتهن اليومية.   
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 تجريد البعث

 

حفيظة الفة فهم الشابات حول مفهم سترالعورات )دراسة حالةفى المدرسة العالية مندلا هايو بكاسى ( رسالة 

تخصص الدراسات الدينية الاسلامية شعبة العلوم الاجتماعية فى جامعة جاكرتا الحكومية                       

                              

فهم الشابا ت حول  مفهوم ستر العورات قيا سا على فهمهن بمعا نى سترا  تهدف هذه الدراسة الى معرفة

العورا ت فى الحياة اليومية                                                                                                   

                                  

تهد ف هذه الدراسة الى معرفة فهم الشابا ت حول  مفهوم ستر العورات باختصار خصوصا للشابات فى 

المدرسة الثا نوية    مندلا هايو بكاسى بمعنى يجب لكل مسلمات ا ن يسترن عوراتهن الذى امر الله به 

ع البيانات الادب وهوامر الدينى. هذه الدراسة نستجدم نوعية المنهع الوصفى التحليلى من حلال جم

والمراقبة والاستبيانات. ثم كانت الاستبيانات اخذت من الطالبات فى المدرسة العالية مندلا هايو بكاسى. لان 

هذه المدرسة من افضل المدرسات فى الدرجة العالية بكاسى. المفضلة من العديد من الطلاب الذين يرغبون 

                                                                       فى الذهاب اليها.                          

و اظهرت نتائج هذه الدراسة ان الطالبات فى هذه المدرسة قد عرفن عن فهم ستر العورات للشابات من  

         وسائل الاعلام الا لكترونية وحتى من الاسرة وبعد ذلك هن يحددن وينظمن عقلانيا توجيها.           

فيكفرن عن اهتمامه لحفظ فروجهن. ثم بعد ذلك, يوقن ان فى ستر العورات                                      

مريحا ولكفن لايزلن غيرمتاكدات اوعير مستعدات لتنفيذه فى حياتهن اليومية.                                     

                                                                

 

 

   


